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Dlaczego wracają do przestarzałej technologii? - zastanawia się nasz Czytelnik, który
zauważył, że w kilku miejscowościach na terenie gminy wiejskiej Iława, gdzie wcześniej
wymieniono stare oświetlenie na nowe, LED-owe, gdzieniegdzie wróciły dawne, sodowe
lampy. Przedstawiciel Urzędu Gminy w Iławie, który na naszą prośbę skomentował sprawę,
uspokaja, że używane sodowe oprawy owszem, pojawiły się - ale wyłącznie przejściowo, na
czas naprawy lamp LED-owych, aby zapewnić ciągłość oświetlenia ulic.

O wyjaśnienie sprawy poprosił Czytelnik, mieszkaniec gminy Iława (imię i nazwisko do wiadomości
redakcji):

Chciałbym zgłosić sprawę, która dotyczy wymiany
oświetlenia ulicznego w Lasecznie, Starzykowie i innych
okolicznych wioskach Gminy Iława. Niedawno
zainstalowano tam nowoczesne lampy LED, które miały



zastąpić stare lampy sodowe. Z założenia miało to
przynieść oszczędności energetyczne i poprawić jakość
oświetlenia, jednak rzeczywistość wygląda inaczej.

Po krótkim czasie od montażu niektóre z nowych lamp
LED zaczęły się psuć. Zamiast jednak wymieniać
uszkodzone lampy na nowe modele LED (lub te
same), co powinno być realizowane w ramach
gwarancji, w wielu przypadkach zamontowano stare
lampy sodowe, które miały być wycofane. Rodzi to
pytania o sposób zarządzania tą inwestycją: czy osoby
odpowiedzialne za wymianę oświetlenia działają w sposób
przejrzysty? Czy gwarancja na lampy LED jest
wykorzystywana prawidłowo, czy może oszczędza się na
wymianie, wracając do przestarzałych technologii?
Sytuacja budzi poważne wątpliwości wśród mieszkańców,
którzy oczekiwali lepszej jakości i oszczędności, a nie
powrotu do starych rozwiązań. Proszę o zainteresowanie
się tą sprawą i pomoc w nagłośnieniu problemu. Może
artykuł na infoilawa.pl wyjaśniłby, dlaczego takie praktyki
mają miejsce i jak wygląda sprawa z gwarancją na lampy
LED w naszej gminie.

W Urzędzie Gminy w Iławie szczegóły sprawy zna kierownik referatu techniczno-inwestycyjnego i
zamówień publicznych Andrzej Kozań:

Zgodnie z założeniami umowy zawartej z firmą Energa
Oświetlenie oprawy starszego typu (sodowe) zostały
wymienione na nowoczesne energooszczędne oprawy
LED na obwodach ujętych modernizacją w liczbie
około 1 300 sztuk. Na pozostałych obwodach
nieposiadających już gwarancji, rzeczywiście, na czas
napraw, pojawiały się używane oprawy sodowe, w celu
zapewnienia oświetlenia w ogóle. Gmina nie poniosła
z tego tytułu żadnych dodatkowych kosztów, a



operacja ta miała jedynie charakter techniczny
(przejściowy). Na obecną chwilę serwis montuje tylko
oprawy LED, a pozostające oprawy sodowe systematycznie
są demontowane i zastępowane oprawami LED. Ekipy
serwisowe obecnie posiadają możliwość bezpośredniej
wymiany i programowania uszkodzonych zasilaczy w
oprawach LED.
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